
Zápis ze zasedání Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 
ze dne 20. 5. 2022  

uskutečněné formou online schůzky přes MS Teams 
 
Přítomni: 
Externí členové: 
doc. ThDr. Jiří Gebelt, Th.D.; prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Hutečka, 
Ph.D.; doc. PhDr. Tomáš Kasper, Ph.D.; prof. PhDr. Bohuslav Mánek, CSc.; prof. PhDr. Jiří 
Mikulec, CSc.; doc. Mgr. Lukáš Novotný, M.A., Dr.phil.; doc. Jakub Sirovátka, Dr.phil. 
 
Interní členové: 
doc. PhDr. Šárka Bubíková, Ph.D.; doc. PaedDr. Monika Černá, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš 
Hejduk, Ph.D.; prof. PhDr. Petr Horák, CSc.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena 
Lenderová, CSc.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; doc. PhDr. Petr Poslední, CSc.; Mgr. Irena 
Reimannová, Ph.D.; prof. PhDr. Karel Rýdl, CSc.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; MgA. Radomír 
Slovik; prof. PhDr. Vladimíra Spilková, CSc.; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni:  
doc. PhDr. Ivana Ebelová, CSc.; prof. PhDr. Milan Hlavačka, CSc.; doc. PhDr. Petr 
Chalupský, Ph.D.; doc. PhDr. Naděžda Pelcová, CSc.; doc. MgA. Tomáš Petráň, Ph.D.; 
doc. PhDr. Martin Soukup, Ph.D. 
 
Body k jednání:  

1. Uvítání 
2. Souhlas VR FF UPCE s Pravidly pro distanční jednání a hlasování VR FF UPCE 

formou videokonference 
3. Schválení programu zasedání 
4. Žádost o projednání a schválení závažné změny ve studijním programu v průběhu 

jeho uskutečňování: změna garanta BSP Anglický jazyk 
5. Žádost o projednání a schválení závažné změny ve studijním programu v průběhu 

jeho uskutečňování: změna garanta BSP Religionistika 
6. Žádost o projednání a schválení žádosti o udělení akreditace akademicky 

zaměřeného navazujícího MSP v anglickém jazyce English Philology 
7. Žádost o projednání a schválení žádosti o udělení akreditace profesně zaměřeného 

BSP v anglickém jazyce Německý jazyk pro odbornou praxi 
8. Návrh na přidání nových osob na seznam schválených školitelů pro DSP Filosofie / 

Philosophy 
9. Návrh na schválení členů zkušebních komisí pro státní závěrečné zkoušky 

doktorských studijních programů z řad významných odborníků v oboru, kteří nemají 
tituly docent či profesor 

10. Různé 
 
 
ad 1, 2) Uvítání. Souhlas VR FF UPCE s Pravidly pro distanční jednání a hlasování VR 
FF UPCE formou videokonference 
Děkan Kubeš přivítal přítomné a seznámil je s pravidly distančního jednání. Pravidla byla 
předem zaslána spolu s materiály k projednání. Hlasování probíhalo za pomoci nástroje 
Forms v systému MS Teams. 
Na začátku jednání bylo přítomno 22 členů vědecké rady. 
 
Děkan informoval členy VR o tom, že doc. Poslední na vlastní žádost končí na FF pracovní 
poměr a odchází za rodinou do Polska. Poděkoval doc. Poslednímu za práci ve VR i na 
fakultě. Doc. Poslední poděkoval za spolupráci jak na fakultě, tak ve VR FF. 
Katedra literární kultury a slavistiky bude požádána o nominaci experta v oboru filologie za 
doc. Posledního. 



 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE souhlasí s navrženými Pravidly pro distanční jednání a hlasování 
VR FF UPCE formou videokonference. 
 
Hlasování:   22 PRO 0 ZDRŽEL SE  0 PROTI 
 
ad 3) Schválení programu zasedání 
K předloženému programu zasedání nikdo nevznesl připomínky. 
 
Usnesení:  
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje program zasedání. 
 
Hlasováni:   22 PRO 0 ZDRŽEL SE  0 PROTI 
 
 
ad 4) Žádost o projednání a schválení závažné změny ve studijním programu  
v průběhu jeho uskutečňování: změna garanta BSP Anglický jazyk 
Ke změně na pozici garanta bakalářského studijního programu dochází proto, že dosavadní 
garantka doc. Bubíková bude nově garantovat NMgr. SP v anglickém jazyce English 
Philology a není možné, aby garantovala více než dva SP (garantuje NMgr. SP Anglická 

filologie). Nová garantka BSP Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M.Litt., splňuje požadavky NAÚ 

kladené na garanty bakalářských studijních programů a v současné době je vedoucí katedry 
anglistiky a amerikanistiky na naší fakultě. 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh změny v BSP Anglický 
jazyk a doporučuje děkanovi jeho postoupení rektorovi UPCE k dalšímu projednání v rámci 
Rady pro vnitřní hodnocení UPCE. 
 
Hlasování:  22 PRO 0 ZDRŽEL SE  0 PROTI 
 
 
ad 5) Žádost o projednání a schválení závažné změny ve studijním programu  
v průběhu jeho uskutečňování: změna garanta BSP Religionistika 
Vzhledem k personálním změnám na Katedře filosofie a religionistiky FF UPCE (současný 
garant dr. Horáček podal k 31. 5. 2022 výpověď) navrhujeme jako nového garanta BSP 
Religionistika ThDr. Jana Rokytu, Ph.D. Navrhovaný nový garant studijního programu 
nepůsobí jako akademický pracovník na jiné VŠ, má četné zkušenosti s vedením 
závěrečných studentských prací, vykazuje pravidelnou publikační činnost a jeho odborná 
specializace je vhodná pro rozvíjení mezioborové spolupráce v rámci Katedry filosofie 
a religionistiky FF UPCE. 
Děkan Kubeš informoval, že do měsíce bude předložena reakreditace BSP Religionistika. 
V diskusi vystoupila proděkanka Reimannová, která požádala, zda by VR mohla ještě 
v červnu projednat návrh na akreditaci BSP Religionistika. Na podzim by pak byl návrh 
postoupen na RVH UPCE. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh změny v BSP 
Religionistika a doporučuje děkanovi jeho postoupení rektorovi UPCE k dalšímu projednání 
v rámci Rady pro vnitřní hodnocení UPCE. 
 
Hlasování:  22 PRO 0 ZDRŽEL SE  0 PROTI 
 



ad 6) Žádost o projednání a schválení žádosti o udělení akreditace akademicky 
zaměřeného navazujícího MSP v anglickém jazyce English Philology 
V souladu se strategickým cílem FF UPCE C1.2 předkládáme k projednání návrh akreditace 
navazujícího magisterského programu English Philology, který je určen pro studenty 
magisterského studia filologického zaměření v anglickém jazyce. Garantkou programu se 
stane doc. PhDr. Šárka Bubíková, Ph.D., která splňuje všechny standardy kladené na 
garanty magisterských studijních programů. Akademický senát FF UPCE a Rada studijních 
programů FF již záměr schválily. 
 
Proděkanka Bubíková krátce okomentovala záměr podat žádost o akreditaci. Nový NMgr. SP 
English Philology nabídne studentům magisterské studium filologického zaměření 
v anglickém jazyce na kvalitní mezinárodní úrovni a bude mít potenciál přilákat uchazeče ze 
zahraničí. Je to upravená verze stávajícího SP v ČJ, cíle studia a profil absolventa zůstává 
stejný jako u české verze. 
 
V diskusi upozornil doc. Sirovátka, že u dvou vyučujících (dr. Kleprlík a doc. Szczyrbak) 
chybí přesnější určení délky pobytu v zahraničí. Bude doplněno. Doc. Kasper se dotázal, na 
které studenty bude cíleno? Měli by to být studenti ze středo- a východoevropské oblasti. 
  
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE projednala a schválila Návrh žádosti o udělení akreditace 
navazujícího magisterského studijního programu v anglickém jazyce English Philology 
a doporučuje děkanovi jeho postoupení rektorovi UPCE k dalšímu projednání v rámci Rady 
pro vnitřní hodnocení UPCE. 
 
Hlasování:  22 PRO 0 ZDRŽEL SE  0 PROTI 
 
 
ad 7) Žádost o projednání a schválení žádosti o udělení akreditace profesně 
zaměřeného BSP v anglickém jazyce Německý jazyk pro odbornou praxi 
V souladu se strategickým cílem FF UPCE C1.2 předkládáme k projednání bakalářský 
studijní program v anglickém jazyce Německý jazyk pro odbornou praxi, který je určen pro 
studenty bakalářského studia filologického zaměření. Od studijního programu si slibujeme 
zvýšení internacionalizace našeho studia a zisk více studentů německého jazyka. Garantkou 
BSP bude PhDr. Helena Jaklová, Ph.D. 
 
Tento záměr okomentoval děkan Kubeš – na KCJ je v posledních letech málo studentů, 
proto na jeho žádost katedra připravila tuto novu akreditaci. Nový SP by mohl přilákat 
studenty z ciziny. Akademický senát FF UPCE a Rada studijních programů FF již záměr 
schválily. 
 
V diskusi vystoupil doc. Sirovátka – u dvou zapojených akademiků chybějí ve formulářích 
publikace. Děkan uvedl, že obě vyučující nejsou germanistky, ale lektorky vyučující 
angličtinu a ruštinu. Doplnil, že v příštím roce bude reakreditován BSP Německý jazyk pro 
odbornou praxi v českém jazyce. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE projednala a schválila Návrh žádosti o udělení akreditace 
bakalářského studijního programu v anglickém jazyce Německý jazyk pro odbornou praxi 
a doporučuje děkanovi jeho postoupení rektorovi UPCE k dalšímu projednání v rámci Rady 
pro vnitřní hodnocení UPCE. 
 
Hlasování:  22 PRO 0 ZDRŽEL SE  0 PROTI 
 
 



ad 8) Návrh na přidání nových osob na seznam schválených školitelů pro DSP 
Filosofie / Philosophy 
Podle Studijního a zkušebního řádu UPCE, čl. 12 a 13 musí být školitel schválen oborovou 
radou a v případě významných odborníků v oboru, kteří nedisponují tituly docent či profesor, 
musí takového školitele schválit i vědecká rada fakulty. Oborová rada DSP Filosofie / 
Philosophy schválila oba výše zmíněné kolegy jako školitele 26. dubna 2022 a nyní 
předkládáme tuto věc k rozhodnutí vědecké radě. 
 
Jedná se o akademiky s mezinárodní publikační činností na výborné úrovni. Dr. Fredriksson 
navíc již na podzim 2021 zahájil habilitační řízení (Åbo Akademi University Finsko). 
V případě dr. Cíbika lze s ohledem na jeho nadstandardní vědecké výkony předpokládat, že 
o habilitační řízení bude usilovat v dohledné budoucnosti. Oba jsou součástí personálního 
zabezpečení nově akreditovaného MSP Ethics and Political Philosophy, který bude otevřen 
poprvé od akad. roku 2022/2023. 
 
Děkan Kubeš upozornil, že o každém z navržených školitelů se bude hlasovat zvlášť a tajně. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE schvaluje dr. Antony Fredrikssona jako školitele v DSP Filosofie / 
Philisophy a doporučuje děkanovi fakulty jeho jmenování. 
 
Hlasování:  22 PRO 0 ZDRŽEL SE  0 PROTI 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE schvaluje dr. Mateje Cíbika jako školitele v DSP Filosofie / 
Philisophy a doporučuje děkanovi fakulty jeho jmenování. 
 
Hlasování:  19 PRO 2 ZDRŽEL SE  1 PROTI 
 
 
ad 9) Návrh na schválení členů zkušebních komisí pro státní závěrečné zkoušky 
doktorských studijních programů z řad významných odborníků v oboru, kteří nemají 
tituly docent či profesor 
Každoročně na naší fakultě probíhá hned několik státních doktorských zkoušek na filosofii, 
historii a religionistice. Státnicové komise pravidelně sestavujeme s ohledem na specializaci 
doktorandů a zveme k nim také externí odborníky z celé republiky i zahraničí. Děkanovi je 
navrhují oborové rady, ovšem v případě návrhů na odborníky bez titulů doc. a prof. je 
zapotřebí (stanovuje to VŠ zákon v par. 53, odst. 2) je schválit také na vědecké radě. 
V nejbližší době bychom rádi využili služeb následujících odborníků: 
 
Ústav historických věd 
Mr. Zdeněk Bezecný, Ph.D. – VŠUP v Praze 
Mgr. et Mgr. Václav Grubhoffer, Ph.D. – FF JU 
Mgr. Tereza Dědinová, Ph.D. – FF MU  
PhDr. Michal Přibáň, Ph.D. – ÚČL AV ČR 
Mgr. Martin Fafejta, Ph.D. – FF UPOL 
Mgr. Petra Tlčimuková, Ph.D. – UHK 
Darina Martykánová, Ph.D. – UAM Madrid 
Mgr. Tomáš Sterneck, Ph.D. – AV ČR 
 
Katedra filosofie a religionistiky 
Antony Fredriksson, Ph.D. – FF UPCE 
Mgr. Kamila Pacovská, Ph.D. – FF UPCE  
Mgr. Pavla Toráčová, Ph.D. – Filosofický ústav AV ČR 
PhDr. Jiří Beneš – Filosofický ústav AV ČR 



ThDr. Jan Rokyta, Ph.D. – FF UPCE 
Mgr. František Novotný, Ph.D. – FF UPCE 
Mgr. Lucie Valentinová, Ph.D. – FF UPCE 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE schvaluje předložený návrh na členy komisí doktorských státních 
závěrečných zkoušek. 
 
Hlasování:  Hlasování:  18 PRO 4 ZDRŽEL SE  0 PROTI 
 
 
ad 10) Různé 
 
Děkan Kubeš představil vědecké radě základní údaje z výroční zprávy o činnosti Fakulty 
filozofické za rok 2021. Výroční zpráva je koncipována nově a jinak na základě tří priorit 
Strategického záměru FF UPCE na období od roku 2021. Ve zprávě jsou sledovány 
ukazatele a jejich plnění. Následně děkan představil zmíněné tři priority – 1) moderní 
a internacionalizované studium, 2) internacionalizovaná věda, 3) zaměstnanci, prostředí na 
fakultě a působení fakulty ve společnosti. Výroční zpráva má téměř padesát stran a po 
schválení zprávy na zasedání Akademického senátu FF UPCE v pondělí 13. 6. bude zaslána 
členům vědecké rady. 
 
V následné debatě byla diskutována otázka doplňkového pedagogického studia, které 
zajišťuje katedra věd o výchově. Prof. Rýdl seznámil přítomné se situací – o DPS je velký 
zájem, ale katedra není personálně schopna uspokojit všechny uchazeče. 
 
Dále se diskutovalo ožehavé téma svobody projevu v souvislosti s ukrajinskou situací (kauza 
doc. Javůrka na FEI UPCE). Prof. Rýdl vyzval k uspořádání diskusní akce na téma svoboda 
projevu, svobody na akademické půdě a šíření konspiračních teorií a fake news. Děkan 
přislíbil, že o tom bude informovat kolegium. 
 
Děkan Kubeš poděkoval všem za účast. Byl by rád, kdyby se vědecká rada sešla alespoň 
jednou za rok fyzicky. Na konci června požádá o hlasování per rollam ve věci BSP 
Religionistika. Další jednání by se mohla uskutečnit v září a listopadu t.r. 
 
 
 
 
V Pardubicích dne 20. 5. 2022                                          doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D. 
                                                                           děkan Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 
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